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تــلویزیون

رو بــه رو

مهران  مهام:
قصه»بوتیمار«باکروناشروعمیشود

تهیه کننده سریال »بوتیمار« با اشاره به قصه این سریال توضیح 
داد که به دلیل به تصویرکشیدن مشکلات مردم در اوضاع کرونایی 
قصه سریال هم با کرونا آغاز می شود. مهران مهام تهیه کننده 
تلویزیون درباره سریال نوروزی »بوتیمار« که کرونا را هم وارد 
قصه خود کرده است، گفت: قصه این سریال با کرونا شروع می شود 
چون ما واقعه مهمی  در کشور داشتیم که خیلی ها را هم از دست 
دادیم از این رو کرونا را به قصه خود آورده ایم. وی درباره تاثیر کرونا 
در ساخت سریال عنوان کرد: این اتفاق یک ریسک بود به طور مثال 
وقتی ماسک روی صورت بازیگر می آید همه صورت او را می پوشاند 
اما نکته مهم این بود که تا حدی به مشکلات کرونا بپردازیم و 
اینکه چه بلایی به سر مردم می آورد. تهیه کننده »بوتیمار« درباره 
کاراکتر محوری این قصه نیز توضیح داد: در همین اوضاع کرونایی 
کاراکتر قصه فشارهای اقتصادی زیادی را هم تحمل می کند و 
درگیر یک کلاهبرداری هم می شود و درنهایت پزشک به او توصیه 
می کند که برای آرامش به یک سفر برود. مهام در ادامه عنوان 
کرد: ما ۲ واژه »زنده مانی« و »زندگانی« داریم که الان بیشتر 
مردم را مجبور به زنده مانی کرده ایم. مردم از آینده و فردای شان 
ترس دارند و بیشتر به خاطر ترس از آینده، تورم و نبود امنیت 
اقتصادی درگیر مشکلات زندگی شده اند. در همین سریال هم 
به تقابل چنین خانواده هایی می پردازیم؛ خانواده ای که درگیر 
ترس های زندگی هستند و خانواده ای که به راحتی زندگی خود 

را ادامه می دهد.
 هیچ کس از ما حمایت  نکرد

این تهیه کننده سریال های طنز درباره عنوان »بوتیمار« نیز 
یادآور شد: »بوتیمار« در شعر پارسی به پرنده ای شهرت دارد 
که بخل از ویژگی هایش است، به اقیانوس می رسد اما از ترس 
اینکه آب تمام نشود آب نمی خورد و مشهور است که این پرنده 
همیشه در تشنگی به سر می برد. این مشکل هم در بسیاری از افراد 
جامعه ما وجود دارد که به دلیل همان ترس هایی که دارند امروز 
خود را زندگی نمی کنند. این ترس دیگر اجازه نمی دهد که حتی 
اگر بودجه لازم را هم داشته باشید، خرج کنید و برای اهداف و 
آرزوهای خود صرف کنید. تهیه کننده »بوتیمار« درباره مشکلات 
تولید سریال در زمان کرونا نیز تصریح کرد: ما به شمال کشور اعزام 
شدیم و بلافاصله پروتکل ها و محدودیت های منع تردد اعلام شد و 
هیچکس از ما حمایت نکرد. زمانی که ما به شمال کشور رفتیم هیچ 
نهادی از ما حمایت نکرد. پلیس ما را گرفت، جریمه کرد، ماشین 
به پارکینگ رفت، به رغم اینکه نامه نیروی انتظامی  داشتیم. وی 
ادامه داد: با معاونت اجتماعی نیروی انتظامی » ساری« تماس 
گرفتیم که به من گفت باید سریال را متوقف کنید و من هم 
سکانس های پلیسی را حذف کردم در حالی که از این طرف هم باید 
جوابگوی شبکه و سیمافیلم می بودم و نمی توانستم کار را متوقف 
کنم. با این حال ما بارها جریمه شدیم و مشکلات زیادی در این 
مسیر برایمان به وجود آمد. مهام در پایان بیان کرد: روابط سازمان 
صداوسیما با سازمان ها باید به گونه ای باشد که وقتی می خواهیم 
کار کنیم دیگر اینقدر اذیت نشویم و همکاری ها صورت بگیرد. 
سریال »بوتیمار« به کارگردانی علیرضا نجف زاده و با حضور 
بازیگرانی چون حمید لولایی، مرجانه گلچین، اشکان اشتیاق و... 

برای نوروز ۱۴۰۰ در شبکه سه ساخته می شود.

الکا هدایت مطرح کرد
نقشعروسکهادرروحیهدادنبهبچهها

الکا هدایت بازیگر و کارگردان تئاتر کودک ونوجوان معتقد 
است که نه تنها در شرایط فعلی بلکه به طور کلی دنیای عروسک ها 
و نمایش می توانند به دلیل داشتن زبان مشترک خلاقیت را 
در بچه ها شکوفا کنند. الکا هدایت نویسنده، بازیگر، کارگردان 
و صداپیشه تئاتر در حوزه کودک ونوجوان با اشاره به اینکه نه 
تنها عروسک ها بلکه هنر نمایش واسطه هایی هستند که در 
حوزه آموزش کودک ونوجوان تاثیرگذارند، گفت: دنیای نمایش 
مخصوصا نمایش عروسکی در حوزه آموزش کودک ونوجوان بسیار 
تاثیرگذار است به دلیل اینکه تشابهاتی با دنیای بازی بچه ها دارد 
که زبان بچه هاست. کودکان از طریق بازی با پیرامون خود ارتباط 
برقرار می کنند و ابزار بازی شان اسباب بازی ها محسوب می شود 
که به نوعی قابل مقایسه با عروسک های نمایشی هستند و دنیای 
دومی که در بازی های نمادین می سازند و چیزی را به واسطه 
چیز دیگری جایگزین می کنند همان اتفاقی است که در نمایش 
عروسکی رخ می دهد. وی با بیان اینکه نه تنها در شرایط فعلی و 
به دلیل بحران کرونا بلکه به طور کلی عروسک و نمایش می توانند 
به دلیل داشتن زبان مشترک روی بچه ها تاثیرگذار باشند، بیان 
کرد: همیشه در شرایط سخت مثل جنگ، آلودگی هوا، مشکلات 
ناشی از بلایای طبیعی و موقعیت های سخت، هنر و ابزار بازی 
می تواند در روحیه بچه ها تاثیر بگذارد، حال آنها را خوب کند و از 
استرس شان بکاهد. حتی همانطور که می دانیم هنر ویژگی درمانی 
هم دارد. هدایت همچنین با توجه به تجربیاتی که در آموزش با 
کودکان دارد، اظهارکرد: رابطه بچه ها با عروسک به نوعی قابل 
مقایسه با رابطه شان با مادر است. وقتی بچه ها از همان سنین 
نوزادی از مادر جدا می شوند، یاد می گیرند موجودی جدا از مادر 
هستند پس متوجه اشیای پیرامون می شوند و شروع می کنند 
با اشیا ارتباط برقرارکردن و به مرور به واسطه این اشیا رشد و 
استقلال پیدا می کنند. وی یادآور شد: در واقع اولین عروسک هایی 
که بچه ها با آنها بازی می کنند همان اشیای پیرامونشان مانند 
سنگ، تکه چوب، تکه پارچه ها و... هستند که به این ترتیب اشکال 
بازی های نمادین در بچه ها شکل می گیرد که خودش می تواند 
گونه ای از تئاتر عروسکی باشد، مثل گونه ای از تئاتر اشیا که یک 
سنگ ممکن است نقش توپ را بگیرد و یا یک چوب تبدیل به کُره 
اسب شود. به مرور این اشیا در ذهن بچه ها جایگزین می شود و 
به تدریج می خواهند نمادهای آنها شباهت بیشتری با دنیای واقعی 
داشته باشد پس روی  می آورند به عروسک های حیوانات، طبیعت، 
آدم ها و مشاغل مختلف و گویی دنیای واقعی و زندگی را به واسطه 
دنیای نمادین بازی و عروسک ها یاد می گیرند و به مهارت های 
اجتماعی در رابطه با عروسک ها پی می برند از این رو نمایش های 
عروسکی می توانند به رشد خلاقیت در کودکان و آشناشدن آنها با 
دنیای واقعی کمک زیادی کنند. بازیگر نمایش »از کجا اومدیم؟« 
با این توضیح که هنرمندان به ویژه در حوزه نمایش عروسکی 
همیشه مهجور واقع شدند و مجبور بودند داوطلبانه فعالیت کنند، 
افزود: برای نمایشگران عروسکی که شغل آنها وابسته به نمایش 
و سالن های اجراست باید از سوی سازمان های دولتی حرکتی 

صورت بگیرد و مورد حمایت واقع شوند. 

علیرضا مسعودی که با عنوان »علی 
مشهدی« شناخته می شود، ورود به 
عرصه هنر و تلویزیون را در سال ۷۳ و با 
مجموعه »ساعت خوش« آغاز کرد. او 
به روایت خاطره ای طنز در این زمینه 
پرداخته است. او با حضور در برنامه 
»دست دردست«، نحوه ورودش به 
تلویزیون را اینگونه روایت می کند: 
»ورود من به تلویزیون واقعا مانند 
»کلاه قرمزی« بود. من مصاحبه ای 
از ارژنگ امیرفضلی، نصرا... رادش و 
خدا بیامرز داوود اسدی خواندم که 
از آنها پرسیده بودند، اگر کسی بتواند 
بنویسد، آیا به او میدان می دهید که 
آنها هم پاسخ مثبت داده بودند. من هم 
فردای خواندن این مصاحبه با اتوبوس 
آمدم تهران و واقعا فکر می کردم باید 
بیایم میدان آرژانتین و انتهای خیابان 
الوند. آن زمان ۱۰۰ آیتم نوشته بودم. 
به ساختمان تلویزیون که رسیدم، 
گفتم از من دعوت به کار شده است. 
پرسیدند چه کسی؟! روزنامه را نشان 
دادم و گفتم این هم شاهدش. گفتند 
لوکشین آنها اصلا اینحا نیست. من 
تازه آنجا بود که کلمه »لوکیشن« 
را شنیدم و پرسیدم چی هست، 
این لوکیشن؟! چون من واقعا فکر 
می کردم همه چیز در همین ساختمان 
ضبط می شود و بعد اتفاقات دیگری 
که در نهایت منجر به همکاری من با 

»ساعت خوش« شد«.

مثل »کلاه قرمزی« 
وارد تلویزیون شدم

 فیلم جدید 
بهروز شعیبی 

سـریــال های »نــون.خ« »همبــازی« و 
»بوتیمار« که برای پخش از شبکه های یک، دو 
و سه سیما آماده می شوند از گزینه های اصلی 
پخش نوروزی به حساب می آیند. همچنین 
ساخت دو قسمت پایانی »پایتخت« طبق 
وعده اعلام شده، از سوی سازندگانش در حال 
انجام است، اما پخش نوروزی آن تاکنون به طور 

قطع از سوی تلویزیون تایید نشده است.
 نون .خ  ۳

فصل سوم از سریال کمدی »نون .خ« به 
کارگردانی سعید آقاخانی و تهیه کنندگی 
مهدی فرجی برای پخش از شبکه یک سیما 
در نوروز ۱۴۰۰ در حال ساخت است. این 
سریال ادامه دار در حالی تولید می شود که 
معمولا سریال هایی با تعداد فصل های بالا اغلب 
با نگرانی هایی چون جلب رضایت مخاطب و 
تکرار موفقیت فصل های قبلی، همراه می شوند. 
اما کارگردان در این زمینه اطمینان داده است، 
»تمام تلاش ما این است که سریال »نون خ« 
در فصول جدیدش جذاب تر و مخاطب پسندتر 
باشد و بتواند مردم را در ایام عید نوروز بیشتر 
شاد و خوشحال کند«. بازیگران این فصل 
همان بازیگران دو فصل گذشته هستند با 
این تفاوت که چند بازیگر به این مجموعه 
اضافه شده اند و در فصل سوم تمرکز بر روی 
تولید محصولات دارویی است و این شغل 
ند. در فصل جدید  را معرفی و بارز کرده ا
سریال »نون.خ« بازیگران با ماسک مقابل 
دوربین می روند؛ سعید آقاخانی در توضیح 
این شرایط هم عنوان کرده است: از آنجا که 
یکی از شخصیت های این سریال براساس 
قصه به کرونا مبتلا شده است بنابراین ما 
علاوه بر اینکه به موضوع کرونا پرداختیم، تمام 
صحنه ها را با ماسک مقابل دوربین رفته ایم. 
»نون .خ« این روزها در اطراف تهران در حال 
تصویربرداری است و تاکنون حدود ۹۷ درصد 

از تصویربرداری فصل سوم انجام شده است. 
سعید آقاخانی، علی صادقی، سیروس میمنت، 
شقایق دهقان، سیدعلی صالحی، پاشا جمالی، 
یدا... شادمانی، ندا قاسمی، نسرین مرادی، 
هدیه بازوند، شیدا یوسفی، صهبا شرافتی، 
هدی استواری، آتنا مهیاری، کاظم نوربخش، 
. وروایی، سیروس سپهری، یوسف  . . ا ماشا
کرمی، رضا رشیدی، سیدحسین موسوی، 
سیروس حسینی فر، علی اخوان، افشین ملکی، 
نارین ایوبی و شقایق فتاحی بازیگران سریال 

»نون.خ« هستند.
 پایتخت

تصویربرداری دو قسمت پایانی فصل ششم 
از مجموعه تلویزیونی »پایتخت« به کارگردانی 
سیروس مقدم و تهیه کنندگی الهام غفوری در 
مازندران آغاز شده است. به گفته تهیه کننده 
قرار است این قسمت ها عید نوروز روی آنتن 
تلویزیون برود؛ البته پخش قطعی آن هنوز از 
سوی شبکه اعلام نشده است. الهام غفوری، 
تهیه کننده  این سریال درباره ساخت دو 
قسمت پایانی این سریال عنوان کرده است: 
سال گذشته به دلیل شیوع و گسترش کرونا، 
تولید و پخش فصل شش »پایتخت« ناتمام 
ماند و ما بر خود وظیفه دانستیم که حتما دو 
قسمت پایانی »پایتخت۶« را تولید و پخش 
کنیم تا پرونده این فصل بسته شود. این خبر 
در حالی اعلام می شود که زمزمه هایی مبنی 
بر ساخت »پایتخت۷« هم مطرح شده بود 
اما طرح مطالبی درباره دستمزد میلیاردی 
برخی عوامل از سوی رسانه ها و همچنین 
ممنوع التصویری برخی بازیگران این سریال، 
باعث شد که در نهایت محسن تنابنده با انتشار 
مطلبی ساخت سری جدید این مجموعه را 

فعلا منتفی اعلام کند.
 هم بازی

تصویربرداری سریال نوروزی »هم بازی« به 

کارگردانی سروش محمدزاده و تهیه کنندگی 
نوید محمودی در تهران در حال انجام است. 
آتیلا پسیانی از بازیگرانی است که در این 
سریال به ایفای نقش می پردازد. با توجه 
به اینکه سریال »هم بازی« برای پخش در 
ایام نوروز در نظر گرفته شده است، دو گروه 
تصویربرداری در تهران و اطراف گرمسار 
مشغول ضبط تصاویر هستند. دیبا زاهدی، 
کامران تفتی، حسین مهری، مریم مومن، 
از دیگر  امیر کاظمی   و  استادی  علیرضا 
بازیــگران ایــن سریــال هستند. حسین 
مهری، مریم مومن و کامران تفتی از جمله 
شرکت کنندگان »شب های مافیا«ی سعید 
ابوطالب بودند که اتفاقا در این بازی خوش 

درخشیدند.
 بوتیمار

»بوتیمار« با نام قبلی »ویلا« به کارگردانی 
علیرضا نجف زاده، تهیه کنندگی مهران مهام 
و نویسندگی سعید جلالی، دیگر سریال 
جدیدی است که از گزینه های پخش در ایام 
نوروز محسوب می شود. علیرضا نجف زاده، 
 ،۹۸ کارگردان سریال »بوتیمار« نوروز 
سریال »زوج یا فرد« را در شبکه سه سیما 
روی آنتن برد. »بوتیمار« هم برای پخش 
از شبکه سه سیما در حال ساخت است و 
کارگردان و تهیه کننده از گروهی از بازیگرانی 
بهره برده اند که پیش از این بارها در کارهای 
کمدی جوابشان را پس داده اند. حال باید 
دید این سریال با تغییر لوکیشن و نوع روایت 
قصه در نوروز، مخاطب را پای تلویزیون 
نگه می دارد یا نه. ساخت این سریال بعداز 
سه ماه تصویربرداری در ساحل دریای خزر و 
لوکیشن های مختلف استان مازندران، مجددا 
در تهران پیگیری می شود و گروه دوباره برای 
ضبط چند سکانس باقیمانده راهی شمال و 

شهرنوشهر خواهند شد.

سریال های نوروز ۱۴۰۰ کدامند؟

گزینههایاصلیپخشنوروزی

بهــروز شعیــبی پنجمین فیلم 
سینمایی خود را با نام »بدون قرار 
قبلی« کلید زد. فیلمبرداری پنجمین 
به  بهروز شعیبی  فیلم سینمایی 
تهیه کنندگی محمود بابایی به تازگی 
آغاز شده است. برخی عوامل فیلم 
علیرضا  پروژه:  مدیر  عبارتنداز: 
رضاداد، نویسنده: فرهاد توحیدی، 
مهدی تراب بیگی، مجری طرح: 
محمدحسین انصاری، مشاورپروژه: 
بهزاد هاشمی، مدیرتولید: امیر نشاط، 
مدیر فیلمبرداری: محمد حدادی، 
دستیار اول فیلمبردار: احمدرضا 
گودرزی، تدوین: عطا مهراد، عکاس: 
مدیرصدابرداری:  صالحی،  امید 
عباس رستگارپور، طراح صحنه: 
کیوان مقدم، طراح لباس: هدی 
میرزائی، طراح چهره پردازی: فاطمه 
کمالی، زهرا کمالی، مدیرتدارکات: 
تولید:  محمود کریمی، جانشین 
کاظم نامنی، جلوه های ویژه میدانی: 

آرش آقابیک و ...

فرنوش  صمدی:
تصورجانگرفتندوبارهسینماها

زیادیخوشبینانهاست
سینمایی  فیلم  کارگردان  صمدی  فرنوش 
»خط فرضی« عنوان کرد که با توجه به آسیب های 
کرونا، فیلمسازان نگران سرمایه، سرمایه گذاران 
هستند و هنوز برای اکران فیلم های خود سردرگم اند. 
سینمایی  فیلم  کارگردان  صمدی  فرنوش 
»خط فرضی« درباره زمان اکران این فیلم گفت: 
چندی است شنیده ام استقبال مردم از سینماها 
بیشتر شده است ولی با توجه به موج جدید بیماری، 
بازهم فکر می کنم مردم همچنان ترس دارند. حتی 
در زمان جشنواره که دوستانم را به تماشای فیلم 
»خط فرضی« دعوت کرده بودم تعداد کمی از آنها 
حاضر به حضور در سالن سینما شدند و برای خیلی 
از این افراد این کار سخت بود پس این موضوع زیادی 
خوشبینانه است که فکر کنیم سینماها دوباره جان 
گرفته اند. وی افزود: ضمن اینکه »خط فرضی« یک 
فیلم تراژدی غم انگیز است از همین رو فکر می کنم 
با روحیه فعلی مردم تطابق چندانی ندارد، مردم 
در حال حاضر نیاز دارند یک فیلم کمدی ببینند. 
البته در زمان برگزاری جشنواره بازخوردها خوب 
بود، فیلم یکسری موافق و یکسری مخالف داشت. 
با توجه به اینکه اولین تجربه من در اکران یک فیلم 
بلند در ایران بود هنوز خودم هم سردرگم هستم و 
نمی دانم قرار است چه اتفاقی رخ بدهد. من هم مثل 
همه فیلمسازان دوست دارم زودتر فیلم اکران شود و 
بتوانیم با مردم آن را تماشا کنیم ولی در این شرایط 
نمی دانم چقدر می شود امیدوار بود. صمدی درباره 
اکران آنلاین »خط فرضی« بیان کرد: فیلم ما تازه 
ساخته شده است مثلا اگر فیلم از جشنواره سال 
گذشته باقی مانده بود کم کم به گزینه اکران آنلاین 
هم فکر می کردم ولی »خط فرضی« هنوز فرصت دارد 
و به نظرم می شود بازهم کمی صبر کرد. واقعیت این 
است که فیلم من در جشنواره های خارجی به صورت 
آنلاین هم اکران شد ولی از آنجایی که مساله حق 
کپی رایت در ایران رعایت نمی شود، نگران سرمایه، 
سرمایه گذار هستیم. من به عنوان فیلمساز دوست 
دارم مردم فیلمم را در سینما ببینند ولی مهمتر از 
این مساله پول سرمایه گذار و تهیه کننده است و باید 
بازگشت مالی داشته باشند. اما این اتفاق در اکران 

آنلاین کم رخ می دهد.
 مردم همچنان  ترس  دارند

وی ادامه داد: من فکر می کنم سینمای ما سال 
آینده هم با شکست مواجه می شود چون مردم 
همچنان ترس دارند. البته حق هم دارند چون در 
این مدت دیدیم که عزیزانی از بین ما رفتند، ظرفیت 
سالن ها هم یک سوم است از همین رو به نظرم باید تا ۶ 
ماه آینده فیلم هایی که پیش بینی می شود پرفروش 
باشند و به نمایش گذاشته شوند. این کارگردان 
توضیح داد: من همیشه دوست دارم هم مردم به 
تماشای آثارم بنشینند و هم اینکه فیلم هایم بتوانند 
در جشنواره ها حضور پیدا کنند چون هر کدام از این 
مسائل باری را با خود به همراه دارند. طبیعتا من در 
حال حاضر فیلمساز تجاری نیستم البته به اینگونه 
سینمایی هم علاقه ای ندارم بیشتر به سینمای 
قصه گو علاقه مند هستم، »خط فرضی« هم از همین 
جنس است اما طبیعتا به عنوان کسی که دغدغه های 
اجتماعی دارم فیلم هایم هم قصه های اجتماعی 
دارند و در واقع دوست دارم فیلمسازی باشم که مردم 
برای فیلم هایش بلیت می خرند ولی هیچوقت این 
چنین نبودم که فیلمی بسازم که مثلا صد میلیارد 
تومان بفروشد، تعدادی از مخاطبان هم برایم کافی 
است. صمدی در پایان گفت: همیشه داوری ها چه 
در جشنواره های داخلی و چه در جشنواره های 
خارجی مورد بحث و نقد فیلمسازان و عوامل بوده اند، 
جشنواره فیلم فجر هم، چنین بوده است. تنها چیزی 
که در این دوره از جشنواره من را ناراحت و شوکه 
کرد، نامزدنشدن سحر دولتشاهی بود، من حتی فکر 
می کردم ممکن است او جایزه بگیرد. البته برای همه 
بخش ها امیدوار بودم که اتفاقی رخ بدهد اما چیزی 
که برایم بسیار تعجب برانگیز بود نادیده گرفتن بازی 
خانم دولتشاهی بود. با این حال می دانم که جشنواره 
فیلم فجر هم مثل بقیه جشنواره ها سیاست های 

خود را دارد. در حــالی که نــام چنــد فیــلم بــه عنـوان 
گزینه های اکران نوروزی مطرح است، برخی 
پخش کننده های این فیلم ها تاکید دارند که هنوز 
به طور قطعی خبری از اکران نوروزی نیست چرا 
که باید حمایت های لازم برای کسب رضایت 
صاحبان فیلم ها تامین شود. فیلم »بی همه چیز« 
یکی از آثار پرمخاطب جشنواره فجر امسال از 
اولین فیلم هایی بود که نامش برای اکران در نوروز 
از سوی پخش کننده اش، علی سرتیپی، مدیر 
پخش فیلمیران اعلام شد. همچنین سعید خانی 
که فیلم »دینامیت« را آماده اکران دارد نیز گفته 
بود در صورتی برای اکران نوروز آماده می شود 
که شرایط ویژه ای برای حمایت از فیلم ها وجود 
داشته باشد. براین اساس شورای صنفی نمایش 
هم در جلسه اخیر خود از تدوین آیین نامه اکران 
سال ۱۴۰۰ خبر داد و اعلام شد تا کنون چهار 
فیلم متقاضی اکران نوروزی هستند و به نظر 
می رسد این فیلم ها  »بی همه چیز« و »دینامیت«، 
»چپ راست« و »درخت گردو« باشند. اما 
پخش کننده های بعضی از این فیلم ها تاکید 
می کنند که با وجود شرایط فعلی و حمایت هایی 
که تاکنون بوده امکان اکران آثارشان وجود 
ندارد. در این باره امیرحسین حیدری، مدیر 
دفتر پخش نمایش گستران می گوید: فیلم هایی 
که اسامی شان به عنوان فیلم های اکران نوروزی 
مطرح شده درست نیستند چون همه چیز فعلا در 
حد یک پیشنهاد بوده است. ما اخیرا در جلسه ای 
بررسی کردیم که اگر بخواهیم اکران نوروزی 
خوبی داشته باشیم، باید شرایط آن مهیا شود. این 
شرایط خاص باید طی جلساتی بررسی شوند تا 
پخش کننده ها بر همان اساس صاحبان فیلم ها را 
برای اکران آثار شان در نوروز ۱۴۰۰ راضی کنند.

 ضمانت اجرایی  در نظر گرفته شود
او اضافه می کند: ما می خواهیم فرمولی را 
برای اکران طراحی کنیم و این کار به یکسری 

مذاکره احتیاج دارد و باید در روزهای آینده با 
شورای صنفی نمایش، انجمن سینماداران و 
همین طور با مدیران سازمان سینمایی جلسه 
داشته باشیم تا ببینیم شرایط را چطور می توان  
پیش برد که اگر ستاد کرونا اجازه اکران نوروزی 
بدهد و سینماها در آن مقطع پابرجا باشند 
فیلم های خوبی را نمایش دهیم. وی خاطرنشان 
کرد: آنچه ما به دنبال آن هستیم تا آماده کنیم 
و پیشنهاد بدهیم، مغایرتی با آیین نامه اکران 

ندارد ولی معتقدیم باید شرایط 
ویژه با ضمانت اجرایی برای 
اکران نوروزی در نظر گرفته 
شود. تلاش ما پخش کننده ها 
این است که به سازمان سینمایی 
کمک کنیم تا با ایجاد شرایطی، 
صاحبان فیلم ها به اکران ترغیب 
شوند و به این ترتیب باری از روی 
دوش سینما برداریم. در این باره 
سعید خانی، مدیر دفتر پخش 
قبل  روز  چند  می گوید:  صبا 
جلسه ای با نماینده سینمادارها 
و شورای مرکزی پخش کننده ها 
داشتیم و در آنجا تاکید شد که 
با آنچه شورای صنفی نمایش 
به عنوان »حمایت«  از اکران 
مطرح می کند نمی توان کاری 
انجام داد چون این حمایت ها 
پس  ندارند.  اجرایی  ضمانت 
و  سینمادارها  است  بهتر 
پخش کننده ها راهکاری را در نظر 
بگیرند تا فیلم های خوب اکران 
شوند. او با بیان اینکه  مواردی 
را برای سینماها در نظر داریم از 
جمله اینکه شرایط برای تغییر 
سانس های سینماها فراهم شود 
تا مثلا آخرین ساعت ۱۸ نباشد، 
ادامه می دهد: با تصمیماتی که 
الان شورای صنفی اعلام می کند 
و مثلا گفته می شود فیلم های 
متقاضی اکران نوروز، کف فروش 
محاسبه  آن ها  اول  هفته  سه 
نمی شود نمی توان کار را پیش 
برد چون اینها برای شرایط عادی 

مناسب است و در اوضاع فعلی صاحبان آثار 
را برای اکران ترغیب نمی کند. باید چاره ای 
کنیم تا صاحب فیلم ها تاوان ندهند و آنچه بر سر 
»شنای پروانه« و »خوب،  بد، جلف« آمد، تکرار 
نشود. وی تاکید می کند: ما قصد داریم آنچه را 
بین پخش کننده ها و سینمادارها توافق می کنیم 
به شورای صنفی نمایش ارائه دهیم تا با تایید آنها 
و نیز در صورت اجرایی بودن راهکارها برای اکران 

نوروز برنامه ریزی کنیم.

اما و اگرهای اکران نوروزی و نگرانی از تکرار یک تجربه


